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Geachte fractie van de Christen Unie ,
Wij beantwoorden bij deze uw vragen van 21 december 2022 over energietransitie en 
het provinciaal besluit over windenergie.

Inleiding:
Uw fractie heeft aan ons, op grond van artikel 42 van de organisatieverordening voor 
de gemeenteraad, vragen gesteld over het provinciaal besluit over windenergie. Het 
betreft hier het besluit van Gedeputeerde Staten van Gelderland over de bescherming 
van de Wespendief in relatie tot de ontwikkeling van windparken op en rondom de 
Veluwe. Het College van GS heeft op dinsdag 20 december 2022 besloten dat op er 
geen windparken gebouwd worden in het Natura2000 gebied Veluwe en 1 km 
eromheen. In de 1-8 km zone is ruimte voor 1 tot 2 windparken met een 
stilstandsvoorziening overdag in de periode juli-augustus. Dit zijn 2 windparken die al in 
uitvoering zijn, waarover bestuurlijke afspraken zijn gemaakt en waarvan de 
vergunning voor 2025 afgegeven kan worden. Het Barneveldse realisatiegebied 
Harselaar behoort niet tot deze twee windparken.

Onze antwoorden op uw vragen:
1. In hoeverre ervaart het college dat het provinciale besluit een risico is 

voor de Barneveldse energietransitie doelen voor de periode tot 2030?
Antwoord: Het besluit van het college van GS betekent dat het doel van 12 Mw 
windenergie in de gemeente Barneveld voorlopig niet gerealiseerd kan worden. Pas 
wanneer technische maatregelen om aanvaringen tussen de wespendief en een 
windturbine te voorkomen mogelijk en effectief zijn, netwerkcongestie is opgelost en de 
landelijke milieunormen zijn vastgesteld, kan worden gestart met het realiseren van 
windturbines op Harselaar. Dit heeft mogelijk tot gevolg dat die realisering niet vóór 
2030 gehaald wordt en dat de vergunningverlening vóór de streefdatum van 1 januari 
2025 niet zal worden gerealiseerd. 

2. Welke maatregelen gaat het college voorstellen of voorbereiden om er 
voor te zorgen dat de Barneveldse energietransitie doelen in deze periode 
(tot 2030) wel gehaald worden?
Antwoord: In overleg met onze partners in de RES Foodvalley wordt bekeken hoe met 
dit besluit wordt omgegaan. Er wordt daarbij gezocht naar aanvullende maatregelen in 
de opwek van duurzame energie. In het eerder aangekondigde CO2 reductieplan voor 
de gemeente Barneveld worden maatregelen beschreven die de uitstoot van 
broeikasgassen in de gemeente Barneveld kunnen verminderen. Dan zal ook duidelijk 
worden wat het uitstel voor de realisatie van windturbines in Barneveld betekent voor 
de energietransitie in de gemeente.

3. Hoeveel waarde hecht het college aan de energiemix en welk belang heeft 
ook windenergie daarin volgens college?
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Antwoord: Het niet kunnen realiseren van windenergie heeft vooral gevolgen voor de 
balans op het netwerk omdat zonne-energie en windenergie elkaar goed aanvullen. Nu 
zal het netwerk moeten worden aangelegd om op een zonnige zondagmiddag de grote 
hoeveelheid terug geleverde energie te kunnen verwerken, terwijl de capaciteit ’s 
nachts en in de winter nauwelijks wordt benut. Hiernaast is, ook voor de balans op het 
netwerk, belangrijk dat mogelijkheden voor opslag van duurzame energie worden 
ontwikkeld en benut.

4. Barneveld heeft een structuurvisie wind vastgesteld. Is het college bereid 
om het provinciaal en landelijk beleid omtrent normen en milieuaspecten 
van opwekken van windenergie actief te volgen, zodat Barneveld direct 
weer kan inzetten op perspectief voor de windenergie, zodra dat technisch 
mogelijk gemaakt wordt met voorzieningen die er o.a. voor zorgen dat de 
levens van de Wespendieven gespaard worden?
Antwoord: Het college blijft de ontwikkelingen actief volgen, ook in regionaal verband 
via de RES. Het college heeft afgesproken door te gaan met de voorbereidingen voor 
de opwek van duurzame energie om dit te kunnen realiseren zodra er duidelijkheid is 
over de vraagstukken rond het elektriciteitsnetwerk, de wespendief en landelijke 
milieunormen.

5. Wilt U samen met de RES partners zoeken naar oplossingen voor de korte 
termijn?
Antwoord: In RES verband en met lokale partners in de gemeente Barneveld worden 
oplossingen voor de korte termijn gezocht. Een voorbeeld is het onderzoek naar een 
energiehub op Harselaar.

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders,

W. Wieringa J.J. Luteijn
secretaris burgemeester


